

Atorvastatin

A lipid-lowering agent for the treatment of high blood lipid levels (cholesterol)

How do you use this drug?

- Take exactly and regularly as prescribed, do not change the dose without medical advice!
- When? Usually taken once a day, e. g. in the evening, with half a glass of water
- Can be taken independently of meals
- Forgot to take this medicine? Just take the next dose as directed
- Until when? Take until further notice (or according to special instructions)

What effects can I expect?

- The effect is not noticeable (detection with blood cholesterol test).
- The medication works after a few hours
- The effect lasts for one to two days

What to do if there are side effects?

- In case of unusual but mild discomfort or symptoms: continue taking until the next consultation
- If you are worried and would like to discontinue the medicine: stop the medication, seek medical advice (e. g. by telephone)

For:

When and how much?

.....

Are there problems with other drugs or food and drink?

- Interactions with other medications are possible: In case of doubt seek medical advice
- Food and drink: Observe medical dietary advice. Alcohol permitted in small quantities

Additional concerns

- Other treatment? There are other medications that can be used. Non-drug treatment does not achieve the same effect
- Driving: Usually without problems
- Children and youths: Not suitable for children and youths
- Pregnancy and breastfeeding: Not suitable for pregnant or nursing women
- Pregnancy: If you suspect a pregnancy, stop taking medication and seek medical advice
- Emergencies (accidents, unforeseen surgeries): alert medical staff!

Atorvastatine

Agent hypolipidémiant pour le traitement des taux élevés de lipides sanguins (cholestérol)

Quand et comment utiliser?

- Prenez exactement et régulièrement selon la prescription, ne changez pas la dose sans avis médical!
- Quand? Est habituellement pris une fois par jour, par exemple le soir, avec un verre d'eau
- Peut être pris indépendamment des repas
- En cas d'oubli, prenez la dose suivante selon les directives
- Pour quelle durée? À prendre jusqu'à nouvel ordre (ou sur prescription spéciale)

Quel est l'effet désiré?

- L'effet n'est pas perceptible (détermination du cholestérol dans le sang)
- Le médicament agit après quelques heures
- L'effet dure 1 à 2 jours

Que faire en cas d'effets secondaires?

- En cas de symptômes inhabituels mais mineurs: continuez de prendre le médicament jusqu'à la prochaine consultation
- Si les symptômes vous inquiètent de sorte que vous voulez arrêter le médicament: arrêtez le médicament, consultez le médecin (par exemple par téléphone)

Pour qui?

Quand et combien?

.....

Y a-t-il des risques d'interactions avec d'autres médicaments, aliments ou boissons?

- Interactions possibles avec d'autres médicaments: En cas de doute, consultez le médecin
- Aliments et boissons: Observer les conseils diététiques médicaux. Petite quantité d'alcool permise

Autres détails importants

- Existe-t-il d'autres traitements? Il existe d'autres médicaments qui peuvent être utilisés. Un traitement non médicamenteux n'a pas le même effet
- Prendre le volant? Généralement pas de problème
- Enfants/adolescents: Ne convient pas aux enfants et adolescents
- Grossesse/allaitement: Ne convient pas aux femmes enceintes ou qui allaitent
- Grossesse: Si vous croyez être enceinte, cessez de prendre le médicament et consultez le médecin
- Urgences (accidents, interventions chirurgicales imprévues): Mentionnez la prise de médicaments!